
Er bleef na de toelichting
door wethouder Fleur van der
Kleij tijdens de raadsvergade-
ring over de jaarstukken nog
wel wat onzekerheid hangen.
De nadrukkelijke toezegging
van de wethouder dat het geld
echt, echt, echt alleen voor de
dierenambulance Gooi en
Vechtstreek is gaf de raadsle-
den uiteindelijk voldoende ver-
trouwen om in te stemmen.
Al konden ze ookmoeilijk an-

ders, omdat de zorg en opvang
voor zwerfdieren eenwettelijke
taak is, en de dierenambulance
deze taak nu uitvoert.

Tijdens de behandeling van
het voorstel om in te stemmen
met de verdrievoudiging van de
Huizer bijdrage aan de dieren-
ambulance bleek ook dat de or-
ganisatie nog geen verzoek
heeft gedaan voor de nieuwe
subsidie. Wethouder Van der
Kleij anticipeert met het voor-
stel vast op de hogere bijdrage
die de dierenambulance naar
verwachting nodig gaat heb-
ben.
Deze verwachting stoelt on-

der meer op de aanvullende
subsidie die de dierenambulan-
ce heeft gevraag over 2022. Dit
betreft een bedrag van ruim
14.000 euro.
Ook voor dit jaar verwacht de

wethouder dat er nog een aan-
vullend bedrag nodig zal zijn
bovenop de bijna 9.000 euro
dieHuizen jaarlijks betaalt.Hoe
hoog dit bedrag gaat zijn wist
de wethouder nog niet. Daar
komt nog een aparte medede-
ling over.

Alexander Poort

Huizen geeft schoorvoetend
meer geld aan dierenambulance
Huizen ! Schoorvoetend en
met de nadrukkelijke toezeg-
gingdat het geldnietwordt ge-
bruikt voor de verdere oprich-
ting van Het Gooische Nest
stemde de gemeenteraad van
Huizen inmet een extra bedrag
van bijna 19.000 euro voor de
dierenambulance. Ook alle an-
dere Gooise gemeenten zijn ko-
mend jaar fors meer geld kwijt
voor de zwerfdieren.

De bijdrage voor de dierenambulance gaat voor alle Gooise ge-
meenten fors omhoog. ARCHIEFFOTO MARGOT BRAKEL FOTOGRAFIE

ViJoS is al ruim 65 jaar onder-
deel van Bussum en wil nu iets
terug doen voor Bussum-Zuid.
’We willen de wijk bedanken
voor de jarenlange steun en dat
doenwemiddelsmuziek’, aldus
de muziekvereniging. Behalve
live muziek, zijn er gratis, inter-
actieve pop-up workshops en
werken lokale ondernemers
mee om er een geslaagde dag
voor inwoners van Bussum(-
Zuid) van te maken.
Zaterdag gaan de leden van

ViJos (van 6 jaar tot en met 70-
plus) er dus op uit. Met drie
bandswordt er door dewijk ge-
trokken, startend op de hei bij
Heidezicht, met een tweede
stopbij deGroene Longenweer
marcherend door naar hetMar-
grietplantsoen. Op elke locatie
geeft een van de bands een op-

treden (Jong ViJoS, ViJoS én ViJ-
oS Plus) die wordt aangevuld
met een gratis muziekwork-
shop.
Om 12.00 uur marcheert ViJ-

os naar Heidezicht aan de
Randweg 203, waar om 12.30
uur een optreden is. Om 12.50
uur is er de workshop ’Maak
kennismetmuziek!’Vervolgens
is er om 13.30 uur de Criminal
Show ViJoS op de Groene Long.
Ter hoogte van de Piet Heinlaan
en de Ruijterlaan wordt om
13.45 uur de workshop ’Maak
kennis met muziek!’ gegeven.
Dan wordt naar het Margriet-
plantsoen gemarcheerd, waar
om om 14.30 uur een optreden
is. De workshop begint hier om
14.45 uur (ter hoogte van plein
Lidl). Om 15.15 uur wordt het Zo-
mers Concert ViJos Plus gege-
ven.

Meer informatie op wwww.face-
book.com/showmarchingband-
vijos of instagram.com/show-
marchingbandvijos

Simone Stevens

ViJos wil iets terug doen voor
de wijk en trekt Bussum-Zuid in
Bussum ! De Bussumse mu-
ziekvereniging Show- en Mar-
chingband ViJos trekt zaterdag
15 juli de wijk in. En wel hun ’ei-
gen’ wijk, de buurt rondom de
Ceintuurbaan - want daar staat
hun clubgebouw.
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Hilversum ! Om te begrijpen
waarom de vier grootste zorgorga-
nisaties van de regio Gooi en Vecht-
streek (Amaris Zorggroep, Vivium
Zorggroep, HilverZorg en Inovum)
na jarenlang fel concurreren nu
nauw gaan samenwerken, moeten
we even terug in de tijd. Het is
2006, en de overheid voert de zoge-
naamd ’vraag gestuurd systeem’,
beter bekend als ’marktwerking in
de zorg’. „Met de beste bedoelin-
gen”, zegt Jacqueline van der Loo,
bestuurder van Amaris Zorggroep.
„De zorg zou beter worden, effi-
ciënter, transparanter.”

Op papier een prachtig plan,
vinden velen. Maar er is een ’pro-
ductie-prijsprikkel’ in dit systeem
verweven. Die prikkel zit ’m in het
feit dat tegenover iedere handeling
en elk bezet bed een vergoeding
staat, die wordt uitgekeerd door de
zorgverzekeraar, in deze regio is
dat voor het overgrote deel het
Zilveren Kruis. Het jaagt niet al-
leen de zorgvraag op, het leidt ook
tot een gigantische administratieve
last voor zorgmedewerkers. Iedere
handeling moet worden beschre-
ven en gedeclareerd. Nu door-

dringt dat het aantal ouderen in de
komende tien jaar zal stijgen van
circa 1,4 miljoen naar ruim 2 mil-
joen in 2030 wordt er op tal van
manieren gezocht naar een uitweg
uit deze crisis. Vorige week nog
legde inmiddels demissionair
minister Helder (ouderenzorg) de
bal nadrukkelijk bij de burgers, de
zorgorganisaties en de verzeke-
raars.

Alle bellen gaan inmiddels af op
alle niveaus. Hoe bereidt de Gooise
ouderenzorg zich voor?
André Brand (bestuurder Hilver-
Zorg): „Tot nu toe is het zo: hoe
meer zorg je levert, hoe meer geld
je krijgt van de zorgverzekeraar. In
deze nieuwe samenwerking is met
het Zilveren Kruis voor 5 jaar een
vast bedrag afgesproken voor alle
vier de zorgorganisaties. Dat be-
drag neemt niet toe als we meer
zorg leveren, en neemt niet af als
we minder zorg leveren. Door die
financiële zekerheid kunnen we
onze oude reflex – er komt een
zorgvraag binnen, dus gaan we
direct zorg leveren – gaan ombui-
gen. We gaan bij iedere zorgvraag
eerst op zoek naar de vraag áchter
de vraag. Heeft deze persoon wel
echt zorg nodig of speelt er iets
anders, denk aan gebrek aan gezel-
schap. Dankzij de steun van het

Zilveren Kruis is er ruimte om in te
gaan zetten op preventie, of het
anders organiseren van buurten.”

Alle zorgorganisaties doen nu
min of meer hetzelfde, en zijn
duidelijk concurrent van elkaar.
Gaat dat ook veranderen?
Jacqueline van der Loo: „ We zul-
len steeds meer kunnen genieten
van ieders kwaliteiten. Dat doen
we al op bepaalde terreinen. Feit is
dat het anders moet, want als we
op de oude voet doorgaan zullen
we steeds vaker ’nee’ moeten zeg-
gen. Het moet slimmer. Nu nog
zijn er momenten op de dag dat je
wel zes verschillende autootjes van
verschillende zorgorganisaties voor
één appartementencomplex ziet
staan. Wij gaan zoeken naar manie-
ren waardoor je straks maar een of
twee autootjes naar dat complex
kan sturen in plaats van zes. Of die
afkomstig zijn van Amaris of Vivi-
um is ondergeschikt. We zetten
vanaf nu de toegang tot zorg voor
een cliënt centraal, dus gewoon
goede zorg leveren aan burgers die
het echt nodig hebben. Ik ben
ervan overtuigd dat het kan: slim-
mer werken, minder uitgeven, en
meer aandacht voor cliënten.”

Wat kunnen inwoners zelf doen?

André Brand: „De ouderenzorg
is niet de oplossing voor de oude-
rensamenleving. Die quote hoorde
ik laatst, en daar ben ik het hele-
maal mee eens. De verandering
begint bij de mensen zelf. Hoe wil
je ouder worden, wat is je levens-
stijl? Waar ga ik wonen? In een
huis met drie steile trappen, of een
gelijkvloers appartement? Zijn de
kinderen in de buurt? Is er sociale
cohesie in de wijk? Iedereen moet
op tijd zelf over zijn of haar toe-
komst gaan nadenken én actie
ondernemen. Daarna zijn wij aan
zet, samen met de welzijnspart-
ners. En dan komen we terug bij
onze oude reflex: hoe reageer je op
de zorgvraag? Ga je direct zorg
leveren, of ga je kijken wat iemand
nog wel zelf kan of nog kan leren.”

Kijkt Zilveren Kruis mee over de
schouder van de zorgorganisaties?

Amanda Bos (Zilveren Kruis):
„We trekken samen op, maar de
zorgpartners zijn vrij om de zorg
in te vullen zoals zij dat wensen, er
worden geen afspraken gemaakt
die verbonden zijn aan financiële
prikkels. Dat is ook nieuw. Wel
volgen we in gezamenlijkheid met
de aanbieders wat er gebeurt met
de zorg in deze regio. Er komt een
dashboard met een aantal indicato-
ren. De hele aanpak is gebaseerd op
vertrouwen, echt een unieke bena-
dering in Nederland. Wij denken
dat we op deze manier ruimte
creëren om de snel stijgende zorg-
vraag in deze sterk vergrijsde regio
is op te vangen.”

Dus al het geld gaat op een hoop
en van daaruit wordt alle zorg
gefinancierd?
Jacqueline van der Loo: „Nee, dat
kan niet, al zouden dat het liefst
wel doen. Sterker nog, we zouden
nog zes stappen verder willen

gaan, maar daar gaat de Autoriteit
Consument en Markt voor liggen.
We moeten inwoners keuzes blij-
ven geven. En nee, ook van fuseren
is geen sprake. Duidelijk is dat we
nu een fundament hebben gelegd
om op door te bouwen. Ik voorzie
dat er in de nabije toekomst een
centraal punt komt, denk aan een
soort verkeerstoren, van waaruit
alle zorg kan worden gecoördi-
neerd. Nogmaals, we hebben nu
het financiële comfort om over dit
soort oplossingen na te denken,
zonder vooraf opgelegde eisen
door de zorgverzekeraar. We heb-
ben de ruimte gekregen om met
elkaar een nieuwe aanpak te ont-
dekken. Dat vind ik moedig.”

Amanda Bos (Zilveren Kruis):
„Het is moedig omdat vertrouwen
het centrale woord is. We staan als
zorgverzekeraar nu naast de aan-
bieder. Het is niet meer wij-zij,
werken samen aan oplossingen die
nodig zijn om alle ouderen in onze

regio de steun te kunnen blijven
geven die nodig is. Intern was het
best een opgave om de collega’s te
overtuigen: goede zorg bieden,
zonder productie prikkel. Maar het
is gelukt. Nu zie ik dit echt als een
samenwerking die misschien wel
in het hele land navolging gaat
krijgen.”

Gaan inwoners iets van die nieuwe
aanpak merken?
André Brand: „Dat weet ik wel
zeker. De zorgvraag moet naar
beneden. Wij zien een enorme
zorgcrisis op ons afkomen, maar ik
betwijfel of de gemiddelde burger
dat echt in de gaten heeft. Het lukt
ons immers nog iedere dag om de
roosters rond te krijgen. Feit is dat
doorgaan op dezelfde voet uitein-
delijk tot schrijnende situaties zal
leiden. Het roer moet om, en gaat
om. Dus als de burger een zorg-
vraag heeft, zal er niet direct een
zorgmedewerker op de stoep staan.

Dan gaan we eerst eens kijken of er
niet iets anders speelt. Deze aan-
pak past ook naadloos in de discus-
sie over de kwaliteit van zorg ver-
sus de kwaliteit van leven. Dat
laatste is in onze ogen veel belang-
rijker. Liever een keer per dag een
glimlach op je gezicht dan maan-
denlang de allerbeste zorg. Dat zal
tot moeilijke, confronterende ge-
sprekken leiden met de ouderen
zelf, en met hun naasten. ”

Het komt er uiteindelijk op neer dat
ouderen minder zorg zullen krijgen,
en er meer zal worden ingezet op
welzijn.
Jacqueline van der Loo: „Ik vind
dat de kaart van de verschraling
van de zorg veel te snel wordt
getrokken. Daar heb ik echt moeite
mee. Een voorbeeld. Een 93-jarige
man komt in een van onze woonin-
stellingen wonen. Wat gebeurt er:
we nemen álles over. Tot en met
het zetten van de koffie aan toe,

terwijl hij dat een dag geleden toen
hij thuis woonde nog zelf deed.
Dus die meneer stapt hier over de
drempel en verliest eigen regie,
zijn kracht, zijn mobiliteit en zijn
autonomie. Ook verandert zijn
relatie met zijn zoon, zijn buur-
vrouw, zijn hele sociale netwerk. Al
die mensen om hem heen komen
eigenlijk buiten spel te staan, ver-
bindingen met de familie verande-
ren. Natuurlijk is dat niet onze
bedoeling. Wij willen alleen maar
voor meneer zorgen, en daar doen
wij onze stinkende best voor. Maar
is dit wel wat meneer nodig heeft
voor een rijk, waardevol leven?
Daar zet ik vraagtekens bij.”

Andre Brand: „We moeten ons
voorbereiden op een andere we-
reld. Niet alleen de zorgaanbieders
en de verzekeraars. Ook inwoners
zelf zijn aan zet. Dit is een maat-
schappelijk probleem waarover
iedereen moet nadenken en mee-
praten.”

INTERVIEW Ouderenzorg Gooi: mínder zorg, méér welzijn

’Denk na over
hoe je oud
wil worden!’
De ouderenzorg piept en kraakt. De planners krijgen de roosters
nauwelijks rond, terwijl er steeds meer ouderen behoefte hebben
aan zorg. Afwachten tot het systeem echt spaak loopt, willen de
vier grootste zorgaanbieders in het Gooi niet. En dus kiezen zij
voor een rigoureuze koerswijziging, financieel gesteund door ver-
zekeraar Zilveren Kruis. Inzet: minder zorg, meer welzijn. De sleu-
telwoorden zijn nauw samenwerken en vertrouwen.

Marjolein Vos
m.vos@mediahuis.nl

Ouderen moeten zo lang mogelijk actief blijven, ook in het verpleeghuis. ARCHIEFFOTO PETER VAN AALST

André Brand en Jacqueline van der Loo (midden achter) en Amanda Bos (rechts). FOTO AMARIS ZORGGROEP

Het aantal ouderen neemt de komende jaren enorm toe. ARCHIEFFOTO ANP

""Het moet
anders, slimmer,
want als we zo
doorgaan zullen
we steeds vaker
’nee’ moeten

zeggen

""Liever een keer
per dag een
glimlach op je
gezicht dan
maandenlang
de allerbeste

zorg


